
Informe del President 
 
 Amb aquest butlletí la junta de la Societat Valenciana de Neurologia pretén mantenir informats 
els socis de les novetats que s’han anat produint, i preparar la propera assemblea amb materials sobre 
els què s’haurà de prendre decisions mitjançant votacions. 
 
1: Reunió Científica Anual de la SVN 
Els dies 15 i 16 d’octubre de 2004 vam celebrar a Castelló la XXI Reunió Anual de la SVN, que va 
ser un èxit científic i organitzatiu i de la què adjuntem en aquest butlletí una breu ressenya. Com a 
membre del comité organitzador vaig poder patir el mal crònic de la manca de previsió de 
l’assistència dels nostres socis, i no socis. Així, i sense previ avís, vam haver d’allotjar a última hora 
un conjunt de neuròlegs i residents d’altres especialitats, patint perquè hagueren habitacions lliures. 
Crec que hauríem de tractar en la propera assemblea la manera de facilitar el treball als futurs comitès 
organitzadors, amb la creació d’una nova conciència de compromís en els nostres associats que es 
reflexara en l’obligació de preinscripció gratuïta dels assistents per la web de la SVN. Així, podríem 
fer-la servir no solament per remetre les comunicacions científiques sinó també per reservar amb 
temps les habitacions i saber el nombre de coberts per als dinars de treball. Aquells associats que no 
compliren el compromís d’inscriure’s perdrien el dret a “casa i menjar gratis” que ha caracteritzat les 
nostres reunions anuals. Amb això, tan senzill per a l’associat i que tanta complicació estalviaria a 
l’organització, faríem més agradable i menys estressant la labor dels futurs responsables de les 
reunions anuals de SVN. 
Pense que la propera assemblea hauria de valorar un canvi de dates de la reunió anual de la SVN per a 
l’any 2006 en avant. Considere que els mesos d’octubre i novembre estan carregats d’esdeveniments 
científics que competeixen entre ells, i convindria traslladar la reunió anual de la SVN a la primera 
meitat de l’any (últim divendres de febrer). 
 
2: XXII Reunió Anual de la SVN 
D’acord amb l’acta de l’Assemblea Ordinària de la SVN de 28 de febrer de 2004, l’organització de la 
Reunió Anual de la SVN de 2005 recau en la Secció de Neurologia de l’Hospital Arnau de Vilanova, 
després de conèixer la bona notícia de la reincorporació de la Dra Teresa Villarroya, responsable de 
l’esmentada unitat. 
 
3: Enquesta als neuròlegs i responsables d’unitats de Neurologia 
Amb aquest enviament es remet junt amb el butlletí una enquesta amb sobre segellat perquè els 
nostres associats l’omplin i ens la retornen. També s’intentarà penjar-la a la web com a alternativa. 
L’objetiu és fer una fotografia de la situació actual, que ha variat susbstancialment des de l’últim 
estudi realitzat (publicat a Rev Neurol 1997;25:257-61) tant en qüestions de números com en 
l’extensió de noves prestacions sanitàries. Hem pres com a guia el Plan Estratègico Nacional para el 
Tratamiento Integral de las Enfermedades Neurológicas (PENTIEN, SEN mayo 2002). La 
circumstància que ha accelerat la seua realització és la proposta de la SEN d’organitzar a Madrid al 
març de 2005 una Conferència de la Neurologia a Espanya, on cada societat autonòmica neurològica 
farà una exposició de la seua situació. Segons va comentar el president de la SEN, s’intentarà tenir 
impacte mediàtic amb l’objectiu de reforçar la importància i necessitat de la neurologia en general, i 
del neuròleg en particular, dins dels grans reptes sanitaris del present i del futur. 
L’enquesta es divideix en dos apartats. El primer s’enviarà al responsable de la unitat de neurologia 
perquè informe de la situació assistencial hospitalària i ambulatòria, demanda i oferta d’assistència 
neurològica, equipament, cartera de serveis, demores, etc. La segona part, que és la què us remetem, 



va dedicada al neuròleg/a: perfil demogràfic, situació laboral-contractual i professional, expectatives i 
grau de satisfacció. Pretenem fer-vos arribar els resultats. La informació servirà, a més a més, per 
programar properes trobades amb els responsables de la Conselleria de Sanitat, i serà patrimoni comú 
de la SVN. 
 
4: Informe de proposta d’Estatuts de la Federación de Sociedades Autonómicas de Neurología 
(FESN) 
Durant l’any 2004 s’han realitzat quatre reunions dels presidents de les societats autonòmiques 
neurològiques sota els auspicis de la SEN. L’última trobada va ser a la Reunió Anual de la SEN, al 
novembre de 2004 a Barcelona. 
Aquestes trobades es basen en el projecte del  Dr Jordi Matias-Guiu, president de la SEN, de constituir 
una Federació de Societats Autonòmiques de Neurologia. El fonament és que amb el marc autonòmic 
ja no és el Ministeri de Sanitat el responsable de l’assistència sanitària, sinó que recau en disset 
governs autònoms. La finalitat indicada és “representar els interessos comuns de les societats 
federades enfront els organismes de les administracions públiques i ... defensar-hi els seus interessos”. 
La idea general que portàrem des de la SVN era fer possible l’existència d’un marc estable en el què 
les diferents societats neurològiques autonòmiques pugueren fer una posada en comú de les 
necessitats, guanys i problemes que troba l’assistència neurològica de cada comunitat. S’han realitzat 
diferents encontres, hem discutit el projecte d’estatuts de la FESN preparat pel gabinet de la SEN, i 
s’han fet diferents canvis. En aquest butlletí s’adjunten els futurs estatuts de la FESN en l’última i 
definitiva versió. 
El naixement d’aquesta nova entitat no es va desenrotllar sense problemes ni suspicàcies. La meua 
proposta de funcionar per consens, sense haver de fer votacions, no va poder ser. S’ha indicat que 
“quan la representació de la FESN es produisca davant una instància de l’àmbit d’una determinada 
Comunitat Autònoma haurà de recaure en el president de la societat federada de dita comunitat sol o 
junt amb el president de la Federació”. Amb això s’evitarà que l’interlocutor amb les autoritats 
sanitàries autonòmiques defense propostes diferents a les de la societat autonòmica implicada. 
Aquests estatut s’hauran de debatre, i aprovar-se si s’escau, en la nostra propera assemblea perquè la 
SVN puga incorporar-se a la FESN. 
 
5: Reunió Periòdica dels Residents de Neurologia de la CV 
Els residents de neurologia de la nostra comunitat porten uns anys reunint-se sota els auspicis de la 
SVN, gràcies als esforços de la nostra companya Dra Rosario Martín i a la col.laboració de la 
indústria. Crec que convindria estabilitzar aquests encontres i que la persona responsable dels 
mateixos siga el/la resident de neurologia que està a la Junta de la SVN. Això permetria estabilitzar 
aquestes trobades, elevar-ne el contingut científico-docent, i que els responsables de docència de les 
diferents unitats de neurologia pugueren afegir-les a la cartera de formació. L’experiència amb els 
tallers de treball es podria incorporar. La iniciativa i dinàmica recauria en els residents, però 
comptarien amb el suport de la comissió de docència i formació de la SVN. La periodicitat i 
característiques d’aquestes reunions hauria de ser proposada pel MIR de neurologia que està a la Junta 
de la SVN, després de conéixer l’opinió dels seus companys. 
 
6: Tresoreria 
He d’agrair els esforços de la nostra tresorera Dra Caridad Valero per a normalitzar la situació dels 
nostres comptes. En aquest curs veureu reinstaurar-se el pagament de quotes dels associats. És bianual 
i de 12 euros. Es recorda als associats que, d’acord als estatuts, hauran d’estar al corrent dels seus 
pagaments. Si no se us passa la quota a pagament i/o no rebeu la Revista de Neurología, haureu de 
posar-vos en contacte amb la Secretaria de la SVN per a aportar les dades pertinents. 



 
7: Pàgina web de la SVN 
Durant les jornades de la SVN a Castelló, la Junta de la SVN va mantenir una reunió amb el Dr 
Santiago Mola, que en l’actualitat gestiona la nostra web. Han sorgit interessants idees per a mantenir 
viva aquesta eina, i s’ha encarregat al Dr Jaume Morera que en prepare una proposta, que es 
presentarà i votarà en la propera assemblea de la SVN. 
 
8: Activitats Institucionals del President de la SVN 
 
Assistències i reunions com a President de la SVN: 
 *Tres reunions preparatòries de la FESN efectuades aquest 2004. 
 ** Junt al Dr M Baquero a la reunió de l’Institut Mèdic Valencià sobre els compromisos de la 
nostra societat en presentar els consentiments informats, que s’han complert i per la què deuran 
ingressar a la SVN 720 euros en dit concepte. 
 *** Junt amb la Tresorera de la SVN reunió amb l’assessor econòmic de la SVN (28/10/02), 
per aclarir els conceptes i els comptes de la societat. 
 **** Acte institucional de la SEN en Madrid on es nomenaren a membres d’honor de la 
mateixa (10/06/04). 
 ***** Reunió frustrada (10/06/04) amb les autoritats de Conselleria en 2004, per canvis a 
última hora (s’anava a realitzar amb Melchor Hoyos, qui no va poder assistir). Crec necessari, per la 
mala experiència tinguda, intentar formalitzar aquestes reunions i donar-los-hi un caràcter més 
institucional que incloga propostes de punts a tractar; despersonalitzar més la reunió en el sentit que 
vagen el president anterior, el president actual i el potencial futur president, i valorar  influir en punts 
estratègics de l’assistència neurológica. A considerar solicitar-la per a un encontre amb el Conseller i 
ell que delegue en el director apropiat. 
 ****** Reunions amb la direcció de l’EVES. En la primera va acudir el Dr J Morera  i en la 
segona (07/05/04) el president. El tema era la docència mèdica. Fruit d’aquesta tasca, la junta de la 
SVN  encarregà al Dr J Morera estudiar la creació d’una comissió de docència, que presentarà 
oficialment a l’assemblea de socis indicant: membres, objectius, reunions i situació actual amb plans 
de treball.  
 ******* Presentació de “Projecte Seroteca” del Centre Superior d’Investigacions de Salut 
Pública (CSISP), realitzada en el Col.legi Oficial de Metges de València (14/12/04). 
 
9: Propera Assemblea de la SVN 
En la propera Assemblea de la SVN tindrem ocasió de discutir i votar sobre alguns canvis que es 
proposen per a la Reunió Anual de la nostra societat, sobre els estatuts de la FESN, creació de la 
comisió de docència i projecte de pàgina web. La documentació sobre aquests temes apareixeran en 
aquest butlletí, o s’adjuntaran en el proper enviament de correu, i es penjarà a la pàgina web de la 
Societat. Podreu veure aquests temes en l’ordre del dia oficial de l’Assemblea. 
 
10: Canvis en la Junta de la SVN 
Finalment dec despedir-me dels membres de la Junta que ens deixen després d’haver complert la seva 
tasca. A la nostra secretària Dra MD Martínez Lozano he d’agrair-li la seva sistemàtica labor de posar 
una mica d’ordre en les nostres reunions  i contribuir amb interessants aportacions. A Caridad Valero, 
la nostra Tresorera, dec felicitar-la per haver aconseguit avançar en la normalització de les quotes dels 
socis, consumint hores i hores en aquesta ingrata però necessària labor. Finalment, reconéixer les no 
menys importants aportacions dels nostres vocals Samuel Díaz i Rosa Sánchez en les denses reunions 



de la Junta de la SVN. A tots ells una abraçada i un sincer reconeixement per la seva dedicació a la 
nostra Societat Valenciana de Neurologia. 
 
Daniel Geffner 
President de la SVN. 
 
 
 


